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ABSTRACT
Two successive summer seasons of 2005/2006 and 2006/2007, studies were carried out on sandy soils under a drip irrigation system, at the Experimental Station Farm, South Tahrir, Horticultural Research Station, situated at Behiera Governorate. The objectives of these experiments were to investigate the responses of strawberry plants cv. ‘sweet charli’ and ‘camarosa’ to mulch types (straw, black polyethylene, silver polyethylene and non mulch) as well as their interactions on vegetative growth, flowering traits, fruit yield, fruit quality, and chemical constituents of strawberry plants at the two Cultivars were mulched with straw, black, silver polyethylene mulch exhibited significant increases plant height, number of leaves, number of crowns, leaf area, foliage fresh mass, dry mass/ plant, number of flower trusses/ plant and flowered more than non-mulched strawberry plants. Plants were mulched with straw, black and silver polyethylene, mulch produced significant increases for yield potentials, i.e. marketable yield/ fed., culls yield/ fed., total yield/ fed., yield/ plant and early yield than those of non-mulched plants Also, these results showed that, significantly improved strawberry fruit quality; i.e. fruit chronological age, TSS, TAA, average mulch treatment irrespective of type fruit weight, V.C., juice volume fruit, fruit diameter, fruit length, and chemical contents, i.e. fruits sugar content and leaf; N content., type of mulches however did not significantly affect leaf; K content, in both seasons. Both cultivars responded similarly to the treatments.                
الملخص العربي

تأثير كل من الملش العضوى و الصناعى على بعض أصناف الفراولة الطازجة

رمضان عبد العاطي محمد و البسيونى أحمد رضوان

قسم بحوث الخضر- معهد بحوث البساتين-مركز البحوث الزراعية

أجريت دراسة حقلية خلال الموسم الصيفى لعامى 2005- 2006 ، 2006- 2007 بأرض رملية بمحطة التجارب الزراعية بجنوب التحرير ، التابعة لمعهد بحوث البساتين بمحافظة البحيرة ، بهدف دراسة استجابة نباتات الفراولة صنفى (سويت شارلى) و (كماروزا) لأربعة معاملات من الملش هي الملش العضوي (القش) والبولي ايثيلين الأسود  و البولي ايثيلين الفضي بالإضافة إلى الكنترول (بدون ملش) وتأثير التداخل بينهم على النمو الخضري و الزهري و المحصول و الجودة و التحليل الكيماوى لثمار الفراولة.

· أوضحت النتائج أن معاملة صنفى الفراولة بأنواع الملش المختلفة ( القش – الأسود – الفضى) قد أدت إلى حدوث زيادة معنوية فى صفات النمو الخضرى و الزهرى معبراَ عنها بمتوسط طول النبات  و عدد الأوراق و عدد التجان و المساحة الورقية و الوزن الطازج و الوزن الجاف للنبات و عدد النورات الزهرية للنبات و التبكير فى الإزهار مقارنة بالكنترول (بدون ملش). 

· أدت معاملة نباتات الفراولة بواسطة الملش العضوى و الأسود و الفضى إلى حدوث زيادة معنوية فى القدرة المحصولية معبراَ عنها بالمحصول الصالح للتسويق و المحصول التالف و المحصول الكلى و متوسط محصول النبات الواحد و المحصول المبكر مقارنة بالكنترول (بدون الملش) ، كما أشارت النتائج إلى حدوث تحسن معنوي في صفات الجودة معبراَ عنها بطول الفترة ما بين تفتح الزهار إلى نضج الثمرة و نسبة المواد الصلبة الذائبة و الحموضة ومتوسط وزن الثمرة و فيتامين ج و حجم العصير للثمرة و طول و قطر الثمرة إضافة إلي تحسن الصفات الكيماوية معبراَ عنها بالسكريات الكلية و نسبة النيتروجين في الأوراق. ولقد لوحظ أن معاملات الملش لم تؤثر معنوياَ على نسبة البوتاسيوم فى الأوراق. في حين أن استجابة كلا الصنفين لمعاملات الملش كانت متشابهة.
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